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 RAYMOND MURPHY_1 

Quyidagi fe’llar har qanday zamonda bo‘lishidan qat’i nazar keyingi fe’l to+V1 da bo‘ladi: 

Want  
 
 
 
 

 +to+V1 

Xohlamoq 

Decide Qaror qilmoq 

Hope Umid qilmoq 

Try Harakat qilmoq 

Need Muhtoj bo‘lmoq 

Offer Taklif qilmoq 

Expect Umid qilmoq 

Forget Unutmoq 

Plan Rejalashtirmoq 

Refuse Rad etmoq 

Promise Va’da bermoq 

Learn O‘rganmoq 
 

Quyidagi fe’llar har qanday zamonda bo‘lishidan qat’i nazar keyingi fe’limiz V1+ing da bo‘ladi: 

Like  
 
 

+V1+ing 

Yoqtirmoq 

Love Sevmoq 

Suggest Taklif qilmoq 

Stop To‘xtatmoq 

Would mind  

Enjoy Rohatlanmoq 

Hate Nafratlanmoq 

Mind E’tiroz bildirmoq 

Finish Tugatmoq 

 

Quyidagi birikmali fe’llardan keyin to+V1 ishlatiladi: 

Would like 
     

                                       +to+V1 

 

Wold love  

Would hate  

Would prefer  
 

Quyidagi fe’llardan keyin to+V1 ham, V1+ing ham keishi mumkin: 

Begin 
              

          +V1+ing  

          +to+V1 

Boshlamoq 

Start Boshlamoq 

Continue Davom ettirmoq 

Prefer Afzal bilmoq 

Intend Qasd qilmoq 

Bother Joniga tegmoq 

 

Quyidagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi kelib, keyingi fe’l to+V1 da bo‘ladi: 

Tell  
 

 +somebody+to+V1 

Persuade 

Expect 

Ask 

Teach 

Advice 
 

“Make” va “let”dan keyin to‘ldiruvhchi talab qilsa, keyingi fe’ to siz V1 da bo‘ladi: 

He is very funny. He makes us laugh. 

I don’t want you to go alone. Let me go with you. 
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Ammo bu fe’llar bilan majhul nisbat hosil qilinganda, to‘ldiruvchi tushib qoladi va keyingi fe’l to+V1 da bo‘ladi: 

I was made to work. 

 

Odatda, “help”dan keyin to‘ldiruvchi kelib, keyingi fe’l to+V1 yoki to siz V1 da bo‘ladi: 

Tom helped me carry the box. 

Om helped me to carry the box. 

Ammo “can’t help” va “couldn’t help” “chidab turolmaslik, -masdan turolmaslik” ma’nosida o‘zidan keyin V1+ing 
oladi: 

I couldn’t help laughing. 

 

Agar ma’lum bir fe’ldan anglashilgan ish-harakat maqsadni ifodalasa keyingi fe’l to+V1 da bo‘ladi, ot yoki olmosh 
kelsa, oldidan for qo‘yiladi: 

She went to the shop to buy some bread. 

She went to the shop for bread 

 

Money, time, energy, chance, opportunity, courage kabi so‘zlardan keyin, odatda, to+V1 dan foydalaniladi: 

We need some money to buy food. 

I haven’t got time to watch television. 

Ammo bu so‘zlar oldidan spend, waste kabi so‘zlar kelsa, keyingi fe’l V1+ing da bo‘ladi: 

I wasted much time watching TV. 

I spent much money building a new house. 

 

Need (muhtoj bo‘lmoq) fe’lidan keyin ko‘rsatilgan ot kelib va fe’l so‘ralsa to+V1 da bo‘ladi, ot yoki olmosh kelsa, 
oldidan for qo‘yiladi: 

We need some money to buy food. 

We need some money for bread. 

 

!!! Ma’lum bir fe’ldan anglashilgan ish-harakat maqsadni ifodalasa, to+V1 o‘rnida for+V1+ing dan foydalanishimiz 

mumkin: 

She went to the shop to buy (or for buying) some bread. 

 

Wait “kutmoq” deb tarjima qilinib ot yoki olmosh kelsa, oldidan for qo‘yiladi va undan keyin fe’l kelsa, to+V1 dan 
foydalaniladi. 

I can’t go out yet. I’m waiting for John to phone. 

I was having dinner when they arrived. They waited for me to finidh my meal. 
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 RAYMOND MURPHY_2 

UNIT 53 
Quyidagi fe’llar har qanday zamonda bo‘lishidan qat’i nazar V1 ing oladi: 

Stop   
 
 
 
 
 
 
 

                   +V1+ing 

 

Finish  

Delay  

Enjoy  

Mind  

Suggest  

Fancy  

Imagine  

Regret  

Admit  

Deny  

Avoid  

Consider  

Involve  

Practise  

Miss  

Postpone  

Risk  
 
Agar yuqoridagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi kelib, keyin fe’l so‘ralsa ham, V1 ing oladi. 
I can t̀ imagine George riding a motor bike. 
 
Agar yuqoridagi fe’llardan inkor shakl hosil qilmoqchi bo‘lsak, kesim vazifasida kelganligi uchun zamoniga qarab 
hosil qilishimiz mumkin, ammo keyin kelayotgan V1 ing dagi inkor shakli not V1 ing orqali hosil bo‘ladi, ammo gapni 
to‘lig‘icha inkor qila olmaydi. 
When I`m on holiday, I enjoy not having to get up early. 
 
Quyidagi fe’llar quyidagi predloglar bilan birikib kelib, yangi ma’noni hosil qiladi va o‘zidan keyin V1 ing oladi. 

Give up Stop 

Go on Continue 

Put off Postpone 

Carry on Continue 

Keep Do something continuously or repeatedly 

Keep on 

 
Are you going to give up smoking. 
 
Yuqoridagi fe’llarning ba’zilaridan keyin bajarib bo‘lingan ish-harakat haqida gap ketsa, V1 ing o‘rnida Having V3 
dan ham foydalanishimiz mumkin. 
He admitted stealing (or having stolen) the money. 
 
Yuqoridagi fe’llarning ba’ziladidan keyin V1 ing o‘rnida that va ega-kesim kelishi mumkin. 

Admit  

      +that+ega-kesim Deny 

Regret 

Suggest 

He denied that he had stolen the money. (or denied stealing) 
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UNIT 54 
Quyidagi fe’llardan keyingi fe’l har qanday zamonda bo‘lishidan qat’i nazar to V1 da bo‘ladi: 

Agree  

 
 
 
 
 
 
 
 

 +to+V1 

 

Refuse  

Promise  

Threaten  

Deserve  

Offer  

Attempt  

Manage  

Fail  

Claim  

Decide  

Plan  

Arrange  

Hope  

Appear  

Seem  

Pretend  

Afford  

Forget  

Learn  

Dare  

Tend  
Yuqoridagi fe’lardan inkor shakl zamonga qarab hosil qilinadi., ammo keyin kelayotgan to V1 da inkor shakl not to V1 
orqali hosil bo‘ladi. Ammo gapni to‘lig‘icha inkorga aylantira olmaydi. 
We decided not to go out because of the weather. 
So did I. 
 
Think o‘zidan keyin kelayotgan fe’lga to‘g‘ridan to‘g‘ri bog‘lanmaydi hamda of va ing orqali bog‘lanadi. 
Are you thinking of buying a car. (not to buy) 
 
Yuqoridagi fe’llarning ba’zilaridan keyin to V1 o‘rnida ba’zan to be V1 ing (davomli infinitiv) yoki To have V3 
(tugallangan infinitiv) kelishi mumkin.  
 

seem appear pretend 

tend claim  
I pretended to be reading. (=I pretended that I was reading) 
You seem to have lost weight. (=it seems that you have lost weight) 
 
Bizga ma’lumki, so‘roq olmoshlari, odatda, ega-kesim bilan bog‘lanadi. 
Where do you live? 
 
Ammo quyidagi fe’llardan keyin sodda gaplarda  so‘roq olmoshlari kelsa, keyingi fe’l to V1 da bo‘ladi. 

Ask  

 
 

 

 

+so‘roq olmoshlari+to+V1 

 

Decide  

Know  

Remember  

Forget  

Explain  

Understand  

Learn  

Wonder  

We asked how to get to the station. 
 
Dare (jur’at qilmoq) o‘zidan keyin to V1 ham, to siz V1 ham olishi mumkin. 
I wouldn t̀ dare to ask him. 
I wouldn t̀ dare ask him. 
Ammo daren`t dan keyin faqat to siz V1 keladi. 
I daren`t tell him what happened. 
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Quyidagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi vazifasidagi olmosh kelib va undan keyin so‘roq olmoshlari bo‘lib keyingi fe’l 
to V1 da bo‘ladi. 

Show        

                      +someone+what/whow/where+ to+V1 

Tell 

Ask 

Advise 

Teach 

Can someone show me how to change the film in this camera? 
 

UNIT 55 
Quyidagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi kelsa-kelmasa keyingi fe’limiz to V1 da bo‘ladi: 

Want  

 
 

+to+V1 

 

Ask  

Expect  

Help  

Mean (=intend)  

Would like  

Would prefer  

Beg  
 
I asked to see the manager. 
I asked Tom to help me. 
 
Want fe’lidan keyin hech qachon that va ega-kesim kelmaydi. 
Everyone wanted him to win the race. 
 
Quyidagi fe’llar bilan gap aniq nisbatda bo‘lib, o‘zidan keyin to‘ldiruvchi talab qiladi va keyingi fe’l to V1 da 
bo‘ladi: 

Tell  

 
 
 

     +object+to+V1 

 

Remind  

Force  

Enable  

Persuade  

Order  

Warn  

Invite  

Teach  

Get  
 
Remind me to phone Ann tomorrow who tought you to drive. 
 
Agar yuqoridagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi tushib qolsa, gap majhul nisbatga aylanadi va keyingi fe’l to V1 ligicha 
saqlanadi. 
I was warned not to touch anything. 
 
Quyidagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi kelsa, keyingi fe’l to V1, to‘ldiruvchi kelmasa, keyingi fe’l V1 ing da bo‘ladi. 
Har ikkala holatda ham gap aniq nisbatda bo‘ladi: 

Advise  

Recommend  

Encourage  

Allow  

Permit  
 
He doen t̀ allow smoking in his house. 
He doesn t̀ allow anyone to smoke in his house. 
 
Agar yuqoridagi fe’llar bilan majhul nisbat yasalsa, keyingi fe’l to V1 da bo‘ladi. 
I was advised to read this book. 
 
 



 
7 

UNIT 56 
Quyidagi fe’llardan keyin kelgan fe’l V1 ing da bo‘ladi: 

Like  

 
 

+V1+ing 

 

Hate  

Enjoy  

Dislike  

Love  

Mind  

Can`t bear  

Can`t stand  

 
I enjoy being alone. 
 
Love  va can`t bear dan keyin V1 ing ham to V1 ham kelishi mumkin. 
I love meeting people.  or I love to meet people 
She can t̀ bear being alone. or she can t̀ bear to be alone. 
 
Like  “huzurlanmoq” ma’nosida kelsa, keyingi fe’l V1 ing da bo‘ladi. Biror bir ishni bajarishga odatlanib qolganlik 
ma’nosini bersa, keyingi fe’l to V1 da bo‘ladi. 
I like cooking. 
I like to wash my hair twice a week. 
 
Bizga ma’lumki, 

Would love  

    +to+V1 
HOZIRGI ZAMON 

MA’NOSIDA 

Would hate 

Would like 

Would prefer 

 
Ammo 

Would love  

    +to+have+V3 
O‘TGAN ZAMON 

MA’NOSIDA 

Would hate 

Would like 

Would prefer 
 
It is a pity we didn t̀ visit Tom. I would like to have seen him again. 
 

UNIT 57 
Quyidagi fe’llardan keyin kelgan fe’l to V1 da ham, V1 ing da ham kelishi mumkin. 

Begin   

+to+V1 

+V1+ ing 

 

Start  

Intend  

Continue  

Prefer  

Bother  
 
The baby began crying. 
The baby began to cry. 
 

Remember kabi fe’llar bajarib bo‘lingan ish-harakatni ifodalasa, keyingi fe’l V1 ing, bajarilmagan 

ish-harakatni ifodalasa to V1 da bo‘ladi. Bu holatda zamon hech qanday kuchga ega 

emas. 

Regret 

Forget 

 
Try “urinib harakat qilish” ma’nosini ifodalasa, keyingi fe’l to V1 da, “tajriba” ma’nosini ifodalasa, keyingi fe’l V1 

ing da bo‘ladi. 
I was very tired. I tried to keep my eyes open but I couldn t̀. 
I have got a terrible headache. I tried taking an aspirin but it didn t̀ help. 
 
Try o‘zidan keyin fe’l olmasdan “ta’tib ko‘rmoq, tekshirmoq” ma’nolarini beradi. 
Try some of this juice – perhaps you l̀l like it. 
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UNIT 58 
To be afraid o‘zidan keyin of kelsa, keyingi fe’l V1 ing da, of kelmasa, to V1 da bo‘ladi. 
The streets in this city are not safe at night. Many people are afraid to go out alone. (=they don t̀ want to go out alone 
because it is dagerous) 
We walked along the path very carefully because it was icy and we were afraid of falling. (not ‘afraid to fall’) 
 
Need modal fe’l ham, aniq fe’l ham bo‘lib kelishi mumkin. 
Aniq fe’l bo‘lganda o‘zidan keyin to V1,  he/she/it larga bog‘langanda s/es ni oladi. 
I need to work. 
He needs to work. 
 
Agar modal fe’l bo‘lib kelsa, o‘zidan keyin V1 olib, u faqat so‘roq va inkor gaplarda keladi va he/she/it lar uchun 
s/es ni olmasdan barcha shaxslar uchun bir xilda ishlatiladi. 
Need I book a room at this hotel? You needn t̀ work today. 
 

Need bu fe’llarning oldidan jonli ega kelsa, keyingi fe’l to V1 da, 

jonsiz ega kelsa V1 ing yoki to be V3 da bo‘ladi. 
Require 

Want 
 
I need to take more exercise. 
The batteries in this radio need changing (=need to be changed) 
 

UNIT 59 
Quyidagi fe’llar quyidagi predloglar bilan birikib keladi: 

Interested in  

Good at  

Fed up with  

Excite about  

Advantage of  

Only for  

In spite of  

Instead of  

Much for  

 

Look forward to  

       +V1+ing 

 

Object to  

Confess  

Accustomed to  
 
I am looking forward to seeing Ann again. 
 

UNIT 60 
Quyidagi fe’llar quyidagi predloglar bilan birikib keladi: 

Succeed in  

Feel like  

Think about/of  

Dream of  

Approve/disapprove of  

Look forward to  

Insist on  

Decide against  

Apologise for  
. 
Quyidagilar bir-biriga sinonim: 

I feel like doing 

SINONIMLAR I`d like to do 

I`m in the mood to do 
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Apologise o‘zidan keyin someone olsa, oldidan to qo‘yiladi. Something yoki V1 ing olsa, oldidan for qo‘yiladi. 
He apologised to me for keeping me waiting. 
(apologise to somebody for something) 

 
He apologised for keeping me waiting. 
Yuqoridagi predlogli birikmalardan keyin to‘ldiruvchi kelib, keyin fe’l so‘rash ham mumkin. Bu holatda ham keyingi 
fe’l V1 ing da bo‘ladi. 
We are all looking forward to Peter coming to me. 
 
!!! Ba’zan yuqoridagi predlogli birikmalardan keyin kelayotgan to‘ldiruvchi o‘rnida egalik olmoshining bosh 

kelishigi ham kelishi mumkin. Bu holatda ham keyingi fe’l V1 ing da bo‘ladi. 
They insisted on me (or my) staying with them. 
 
Quyidagi fe’llardan keyin quyidagi predloglar gap aniq nisbatda bo‘lsa, o‘rtada to‘ldiruvchi kelib keyin predlog bilan 
birikadi. 

Accuse  
 
 

          Smb/smth 

of 

Suspect of 

Congratulate on 

Prevent from 

Stop from 

Thank for 

Forgive for 

Warn against 

 
Ammo gap majhul nisbatda bo‘lsa predlog fe’l bilan to‘g‘ridan to‘g‘ri bog‘lanadi. 
They accused me of telling lies. 
I was accused of telling lies. 
 
Stop dan keyingi from bo‘lishi ham, tushib qolishi ham mumkin. 
We stopped everyone leaving (or from leaving) the building. 
 

UNIT 61 
Quyidagi birikmalardan keyin V1 ing dan foydalaniladi: 

It is no use foydasi yo‘q, befoyda  

 
 

     +V1+ing 

It is no good 

There is no point in maqsadga muvofiq emas 

Have trouble   

Have a lot of fun  

It`s (not) worth arziydi (arzimaydi) 

(Have) difficulty qiyinchilikka uchramoq 

It is a waste of money (time)  
 
It is a waste of money buying things  you don t̀ need. 
I had difficulty finding a place to live. 
 
Agar have difficulty dan keyin predlog talab qilinsa, in dan foydalaniladi. 
He is shy. He has difficulty in talking to people he doesn t̀ know well. 
 
It`s (not) worth iborasi bilan ba’zan it o‘rnida izohlanib kelayotgan ot ham kelishi mumkin. 
Do you think this book is worth reading? 
 

UNIT 63 
Ba’zan to be  fe’li ham maqsadni ifodalab kelishi mumkin. Bu holatda keyingi fe’l to V1 da bo‘ladi. 
This wall is to keep people out of the garden. 
 
So that – maqsadida deb tarjima qilinib, o‘zidan keyin ega-kesim oladi. Boshqa bog‘lovchilardan farqli ravishda 
oldidan hozirgi zamon kelsa, o‘zidan keyin shall/will oladi. Oldidan o‘tgan zamon kelsa, o‘zidan keyin should/would 
oladi. 
I hurried so that I wouldn`t be late. 
Leave early so that you won`t miss the bus. 
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Agar modal fe’lga moyillik bo‘lsa, asosan, zamonga qarab can yoki could qo‘yiladi. 
He is learning English so that he can study in the United States. 
We moved to London so that we could visit our friends more often. 
 

UNIT 64 
Prefer dan keyin “qaraganda” deyish uchun 2 ot dan yoki 2 V1 ing dan birini afzal ko‘rish nazarda tutilsa, to dan 
foydalaniladi. 
I prefer that coat to the coat you were wearing yesterday. 
Tom prefers driving to travelling by train. 
 
Prefer dan keyin 2 to V1 dan birini afzal ko‘rish nazarda tutilganda rather than dan foydalaniladi. Bu holatda keyin 
kelayotgan to tushib qoladi. Ba’zan fe’l ham tushib qolishi mumkin. 
Tom prefers to drive rather than travel by train. 
I prefer to live in the country rather than (live) in a city. 
 
Would prefer dan keyin “qaraganda” deyish uchun rather than dan foydalaniladi va keyin kelayotgan fe’ldagi to 
tushib qoladi, ba’zan fe’l ham tushib qoladi. 
I would prefer to stay at home rather than go to the cinema. 
 
Would rather, would sooner “afzal ko‘rmoq” deb tarjima qilinib o‘zidan keyin V1 oladi. 
I would rather stay at home. 
I would sooner go to the cinema. 
 
O‘tgan zamon shakli sifatida would rather have V3, would sooner have V3 dan foydalaniladi. 
I would rather have gone to the cinema. 
 
Would rather dan keyin “qaraganda” deyish uchun than dan foydalaniladi va keyin kelayotgan fe’l tushib qolishi 
mumkin. 
I`d rather stay at home than go to the cinema. 
 
Would rather dan keyin ega-kesim kelsa, o‘tgan zamon formada bo‘ladi, ammo ma’no hozirgi zamonda bo‘ladi. 
I`d rather you cooked the dinner now (not ‘you cook’) 
I`d rather she played tennis. 
 

UNIT 65 
Had better “yaxshiroq” deb tarjima qilinib noaniq hozirgi zamon ko‘rsatkichidir va o‘zidan keyin V1 oladi. 
Ma’noviy jihatdan should yoki ought to modal fe’liga tengdir. 
I have to meet Tom in ten minutes. I`d better go now or I l̀l be late. 
 
Had better V1 ning inkor shakli had better not V1. 
You don t̀ look very well. You`d better not go to work today. 
 

It is time... “vaqt bo‘ldi” deb tarjima qilinib, o‘zidan keyin fe’l kelsa, to V1, ot yoki olmosh kelsa, 
oldidan for qo‘yiladi. It is high time... 

It is about time..... 

 
It is time to go home. 
It is about time for us to go home. 
 
Agar bu uchala iboradan keyin ham ega-kesim kelsa, o‘tgan zamon formada bo‘ladi ammo ma’no jihatdan hozirgi 

zamonni ifodalaydi. 
It is time the children in bed. It is long after their bedtime. 
Why are you still in bed it s̀ time you got up. (not ‘get up’) 
 
It’s  about time, it is high time  da it`s time ga nisbatan shikoyat va tanqid kuchliroq. 
You`ve very selfish. It s̀ high time you realised that you r̀e not the most important person in the world. 
It s̀ about time Jack did some work his examanitions. 
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UNIT 66 
Quyidagi fe’llardan keyin to‘ldiruvchi kelib, keyingi fe’l to siz V1 yoki V1 ing da bo‘ladi. 

See  

     +object+V1 

     +object+V1+ ing 

Hear 

Watch 

Listen to 

Feel 

Notice  

 
I didn t̀ hear you come in. 
I could hear it raining. 
 
!!! Agar bu fe’llardan keyin ish-harakat boshdan oyoq aniqlab kelinsa, V1 dan foydalaniladi. 
I saw him fall to the ground. 
 
Agar ish-harakatni bajarilayotgan holatini o‘rtasini aniqlasa, V1 ing dan foydalaniladi. 
I saw him walking along the street. 
 
Agar bu fe’llar bilan majhul nisbat hosil qilingan bo‘lsa, o‘rtadagi to‘ldiruvchi tushib qoladi va keyingi fe’l to V1 da 
bo‘ladi. (Ba’zan see va hear dan keyin V1 ing ishlatishimiz mumkin. 
She was seen to go out. 
 
Quyidagi fe’llar bilan to‘ldiruvchi kelib, keyingi fe’l faqat V1 ing da bo‘ladi: 

Smell 
        +object+V1+ing Find 

 
Can you smell something burning. 
 

UNIT 67 
Agar qo‘shma gap bog‘lovchisiz qo‘shma gap bo‘lsa, bir qismi V1 ing orqali qo‘shma gap hosil qilinadi. Bu holatda 
qaysi zamondaligi keyingi qismga bog‘liq. 
Feeling tired, I went to bed early. 
Being unemployed, he hasn t̀ got much money. 
Not having a car, she finds it difficult to get around. 
 
Bizga ma’lumki, when, while  bog‘lovchilari orqali qo‘shma gap hosil qilinadi. Agar bu bog‘lovchilar qatnashgan 
qismda ega tushib qolsa, V1 ing dan foydalaniladi. 
Jim hurt his arm while playing tennis (=while he was playing) 
Be careful when crossing the road. (=when you are crossing) 
 
Ba’zan ega ham bog‘lovchi ham tushib qolishi mumkin. Bu holatda ham V1 ing dan foydalaniladi. 
Jim hurt his arm playing tennis. (=when he was playing) 
I cut myself shaving (=while I was shaving)  
 
Ba’zan bir shaxsni bir paytda ikki ish-harakatni bajarayotgan holatlarni ham ko‘rishimiz mumkin. Bu holatda kesimlar 
uyushishini hosil qilsak, ikkinchi uyushiq kesim faqat V1 ing da bo‘ladi. 
She was sitting in an armchair reading a book. (=she was sitting and she was reading) 
I ran out of the house shouting. (=when I ran out of the house) 
 
Having V3 (majhuli having been V3) tugallangan o‘tgan zamon ko‘rsatkichidir va o‘zidan keyin noaniq o‘tgan 

zamonni oladi. 
Having found a hotel, they looked for somewhere to have dinner. 
Having finished our work, we went home. 
 
Having V3 ning sinonimi sifatida after V1 ing dan foydalaniladi va o‘zidan keyin o‘tgan zamon oladi. 
(majhuli after being V3)  
After finishing our work, we went home. 
 
Agar ikki ish-harakat o‘rtasida bir lahzali holat bo‘lsa, having V3 o‘rnida V1 ing dan foydalaniladi. (majhuli being V3) 
Taking a key out of his pocket, he opened the door. 
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UNIT 68 
Chance  va opportunity o‘zidan keyin fe’l olib kelganda of kelsa, V1 ing, kelmasa to V1 dan foydalaniladi. 
Do you think I have a chance of passing the examinations. 
 
- Have you read the book I lent you? 
- No, I haven t̀ had a chance to look at it yet. 
 
I have the opportunity to study in the United States for a year. (=the chance to study) 
 
Chance  va opportunity sanalmaydigan ot vazifasida kelganda oldidan kuchaytirma ma’noda quyidagi so‘zlardan 
foydalaniladi:  

any, no, little, much, plenty of, more. 
I don t̀ think I have much chance of finding a job. 
 
 

 


